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Kf § 75 
 
 
 

 

Rekommendation att teckna nytt färdtjänstavtal med landstinget i Stock-
holms län 

NYTT FÄRDTJÄNST- 
AVTAL 

  
Ärendebeskrivning 
 
Kommunerna har genom lagen om färdtjänst (1997:736) en skyldighet 
att anordna färdtjänst för sina kommuninvånare. Det gäller för de 
personer som har ett varaktigt funktionshinder, är folkbokförda i 
kommunen och har väsentliga svårigheter att resa med allmänna 
kommunikationer. Nuvarande avtal förfaller 31 december 2009. Från 
landstinget i Stockholms län har inkommit en rekommendation att 
teckna nytt färdtjänstavtal med landstinget. Det nya avtalet gäller från 
och med 1 januari 2010. 
 
Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från socialförvaltningen 2009-10-20. 
Socialnämnden har behandlat ärendet 2009-11-09 § 117 och beslutat att 
föreslå fullmäktige teckna nytt färdtjänstavtal. 
 

 

Beredande organs förslag 
 
Se kommunstyrelsens protokoll § 137/2009. 
 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar att teckna nytt färdtjänstavtal med lands-
tinget i Stockholms län. 
___  
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Kf § 76 
 
 
 

 

Ändring av avgifter och hyressättning inom äldreomsorgen ÄNDRING AV 
AVGIFTER 

Ärendebeskrivning 
 
Socialnämnden har 2009-11 09 § 115 beslutat att föreslå att avgifterna 
från och med den 1 januari 2011 årligen justeras med motsvarande 
höjning av konsumentprisindex (KPI) föregående år. Ingen generell 
höjning av avgifterna föreslås inom särskilda boenden och hemtjänst 
under 2010, då KPI inte höjs under 2010. En justering av avgifterna 
enligt denna modell underlättar socialförvaltningens framtida årliga 
justering av avgifterna.   
 
Socialnämnden föreslår även att en särskild avgift införs för mat-
distribution med 5 kr per matlåda från och med den 1 januari 2010 för 
dem som inte betalar full hemtjänstavgift. Kostnader för mat och 
matdistribution ska vara 100 % intäktsfinansierad.  
 
Avgift för dagverksamheten föreslås ändras från ordinarie hemtjänsttaxa 
till 57 kr per dag från och med den 1 januari 2010, när dagverksamheten 
är enda insats. Hyror i lägenheterna för särskilda boenden ska sättas som 
övriga hyror i kommunen. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen 
föreslås få i uppdrag att ansvara för hyressättning i särskilda boenden. 
 
Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från socialförvaltningen, 2009-10-21.

 

 
Beredande organs förslag 
 
Se kommunstyrelsens protokoll § 138/2009.  
 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 
1. Avgifterna från och med den 1 januari 2011 höjs årligen med 

motsvarande höjning av konsumentprisindex (KPI) föregående år. 
 
2. En avgift införs för matdistribution med 5 kr per matlåda från och 

med den 1 januari 2010 för dem som inte betalar full 
hemtjänstavgift. 
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3. Avgiften för dagverksamhet ändras från ordinarie hemtjänsttaxa 
till 57 kr per dag från och med den 1 januari 2010, när 
dagverksamhet är enda insats. 

 
4. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen får i uppdrag att från 

och med den 1 januari 2011 ansvara för hyressättning för 
lägenheterna i särskilda boenden. 

___  
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Revidering av förbundsordning för Södertörns brandförsvarsförbund REVIDERING AV 
FÖRBUNDSORDNING 

Ärendebeskrivning 
 
Med anledning av att Nacka kommun blir medlem i Södertörns 
brandförsvarsförbund beslutade förbundets direktion 2009-09-11 § 52 
att revidera förbundsordningen enligt förslag utsänt till medlems-
kommunerna. Södertörns brandförsvarsförbund hemställer hos med-
lemskommunerna att godkänna förslagna revideringar av förbunds-
ordningen, som ska gälla från och med 2010-01-01. 
 
Nacka kommuns medlemskap innebär förändringar gällande antalet 
ledamöter och ersättare i förbundsdirektionen, som ökar från 13 till 15 
ledamöter, samt gällande medlemskommunernas ägarandelar. För 
Salems kommun innebär det en förändring från 2,81 % till 2,48 %. 
Revideringarna framgår av utsänt förslag, 2009-09-21. 
 
Den totala samordningsvinsten i samband med Nacka kommuns inträde 
blir 3,5 mnkr, vilken delas lika mellan Nacka kommun och förbundet 
som helhet.   
 
Kommunstyrelsens stab föreslår kommunfullmäktige att godkänna 
föreslagna revideringar av förbundsordningen, enligt tjänsteskrivelse 
2009-10-14. 
 

 

Beredande organs förslag 
 
Se kommunstyrelsens protokoll § 141/2009. 

 

 
Kommunstyrelsens förslag till beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna föreslagna revideringar av 
förbundsordningen för Södertörns brandförsvarsförbund. 
 

 

Yrkanden  
 
Lennart Kalderén (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna föreslagna revideringar av 
förbundsordningen för Södertörns brandförsvarsförbund. 
___ 
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Besvarande av motion ”Salems kommuns upphandlingspolicy” SVAR PÅ MOTION 
 
Ärendebeskrivning 
 
Miljöpartiet i Salems kommun har i en motion föreslagit att ”kommunen 
i sin upphandlingspolicy formulerar ett övergripande mål om respekt för 
mänskliga rättigheter och ILO:s kärnkonventioner i upphandlingen samt 
att förvaltningen återkommer med ett förslag på hur den övergripande 
målsättningen kan konkretiseras, att införliva ekologisk hållbarhet, 
social hållbarhet och ekonomisk hållbarhet i upphandlingspolicyn, att 
kommunfullmäktige avser att inte medverka till brott mot deklarationen 
om de mänskliga rättigheterna, barnkonventionen eller ILO:s kärn-
konventioner, samt att upphandlingspolicyn revideras vartannat år.” 
Motionen har remitterats till upphandlingsenheten i Botkyrka kommun 
för inhämtande av synpunkter. Upphandlingsenheten konstaterar att det 
formellt är möjligt att i en policy ställa krav på att grundläggande ILO-
konventioner följs genom att olika former av social hänsyn tas vid 
upphandlingar. Men alla krav och mål som införlivas förutsätter att det 
sker en uppföljning av kontrakt. De grundläggande EG-rättsliga 
principerna om icke-diskriminering, proportionalitet, transparens, 
likabehandling och ömsesidigt erkännande, ska vara uppfyllda. Kraven 
ska påverka egenskaperna hos produkten och det ska finnas ett samband 
mellan kraven och det som ska upphandlas.  
 
Ett samarbete om klimatfrågor har påbörjats mellan Södertörnskommu-
nerna inom delområde Grön upphandling. En avsiktsförklaring att 
utveckla Grön upphandling har gjorts av kommunstyrelseordföranden 
bland Södertörnskommunerna vid Södertörnsmötet i Nynäshamn våren 
2009.  
 
Alla krav som ställs i en upphandling och som går utöver ”normalfallet” 
tenderar att bli fördyrande för kommunen genom kostnadspåslag på 
varan/tjänsten som upphandlas. Detta gäller såväl miljökrav som etiska 
och sociala krav. Ett införande av mål om etisk upphandling i 
kommunens upphandlingspolicy kan därmed få ekonomiska konse-
kvenser för nämnderna vid upphandlingar.  
 
Upphandlingspolicyn ska korrelera med och vara uppbyggd kring LOU 
och de EG-rättsliga principerna. Den ska beröra näringslivspolitik och 
konkurrensfrågor och kommer även att ta fasta på Grön upphandling. 
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Att därefter inrymma andra partipolitiska strävanden inom 
upphandlingspolicyn skulle innebära att den tappar i fokus och 
ändamålsinriktning. Kommunstyrelsens stab föreslår att motionen avslås 
med denna motivering. Ärendet har remitterats till näringslivs-
kommittén, som 2009-09-17 § 16 har beslutat att ställa sig bakom 
kommunstyrelsens stabs förslag på motionssvar. 

 

 
Beredande organs förslag 
 
Se kommunstyrelsens protokoll § 142/2009. 
 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen, med motiveringen att 
syftet med upphandlingspolicy är att den ska ta fasta på aktuell lagstiftning 
inom området LOU. 
 
Yrkanden 
 
Randal Piersons (MP) yrkar bifall till motionen. 
 
Lennart Kalderén (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 
 
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag mot Randal 
Piersons yrkande, varpå kommunstyrelsens förslag förklaras bifallet. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen, med motiveringen att 
syftet med upphandlingspolicy är att den ska ta fasta på aktuell lagstiftning 
inom området LOU. 
___  
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Redovisning av obesvarade motioner REDOVISNING 
 
Ärendebeskrivning 
 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska kommunstyrelsen två 
gånger per år redovisa de motioner som inte har beretts färdigt.  
 
Kommunstyrelsens stab har fått i uppdrag att redovisa de motioner som 
inte är färdigberedda. Redovisningen, i tjänsteskrivelse 2009-10-14, 
omfattar åren 2007 och 2009. 
 

 

Beredande organs förslag 
 
Se kommunstyrelsen § 143/2009. 
 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar godkänna redovisningen. 
___  
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Förändring av föreskrifterna för hantering av pensionsåtagandet i 
Salems kommun 

HANTERING AV 
PENSIONSÅTAGANDE 

  
Ärendebeskrivning 
 
Ekonomikontoret har gjort bedömningen att det efter tre år är dags att se 
över förvaltningsföreskrifterna och att göra en förnyad genomlysning av 
pensionsskulden för att säkerställa att den gällande avsättningsplanen 
om 5 x 10 mnkr = 50 mnkr fortfarande är relevant. 
 
Söderberg & Partners har därför under sommaren 2009 på uppdrag från 
ekonomikontoret aktualiserat förvaltningsföreskrifterna i form av ett 
förslag som bifogas.  
 
Söderberg & Partners har också gjort en genomlysning av aktuell 
pensionsskuld och konstaterar att avsättningsplanen om 50 mnkr är 
relevant även i fortsättningen. Det innebär att kommunen behöver sätta 
av 50 mnkr – 36 mnkr = 14 mnkr ytterligare för åren 2009-2011 för att 
kunna uppfylla avsättningsplanen, som ska börja användas 2012.  
 
Föreskrifterna har reviderats på de punkter som anges i tjänste-
skrivelsen. Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från ekonomikontoret 
2009-10-16. 
 

 

Beredande organs förslag 
 
Se kommunstyrelsens protokoll § 146/2009.  
 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar godkänna att ”Föreskrifter för förvaltning av 
medel avsatta för pensionsförpliktelser” daterade 2006-09-22 ersätts av 
”Föreskrifter för förvaltning av medel avsatta för pensionsförpliktelser” 
daterad 2009-09-17. 
___  
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Summariskt beslut om budgetöverföring för flerårsprojekt BESLUT OM  
BUDGETÖVERFÖRING 

Ärendebeskrivning 
 
Bokslutsberedningen hanterar normalt överföring i början av mars och 
beslut fattas vid kommunstyrelsesammanträde i slutet av mars. 
Slutgiltigt beslut fattas vid kommunfullmäktigesammanträdet i slutet av 
april.  
 
Det tar alltså lång tid innan förvaltningen vet om överföringen beviljas, 
vilket kan medföra att ett investeringsprojekt som är mitt uppe i 
exempelvis en ombyggnad hamnar i ett vänteläge. Det kan medföra 
förskjuten tidplan och i värsta fall ett fördyrat projekt. I praktiken 
handlar det som regel om en handfull fleråriga fastighetsprojekt, samt 
några gata/park/VA-projekt. 
 
En tänkbar lösning på problemet är att kommunstyrelsen får mandat att 
fatta summariskt beslut för budgetöverföring mellan åren gällande 
investeringsprojekt inom miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen 
som sträcker sig över flera år. Besluten fattas lämpligen vid 
kommunstyrelsens första sammanträde för året. Förutom tidpunkten 
föreslås samma rutin som tidigare. 
 
Ärendet beskrivs i tjänsteskrivelse från ekonomikontoret 2009-11-09. 

 

 
Beredande organs förslag 
 
Se kommunstyrelsens protokoll § 147/2009. 
 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar godkänna att kommunstyrelsen får 
delegation att fatta summariskt beslut för budgetöverföring mellan åren 
gällande investeringsprojekt inom miljö- och samhällsbyggnads-
förvaltningen som sträcker sig över flera år. Besluten ska fattas vid 
kommunstyrelsens första sammanträde för året. 
___  
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VA-taxan fr o m 2010-01-01 VA-TAXAN 2010 
 
Ärendebeskrivning 
 
Den 1 januari 2007 började Lagen om allmänna Vattentjänster 
(2006:412) gälla. Salems kommun beslutade 2008 om en höjning av 
VA-taxan från och med 2009, samt om förändrade redovisningsprinciper 
för VA-verksamheten. Dessa förändringar gjordes bland annat som en 
anpassning till Lagen om allmänna Vattentjänster (2006:412).   
 
De förändringar som gjordes av redovisningsprinciperna innebar att 
anläggningsavgifterna periodiseras från och med 2008. Vidare beslu-
tades att från 2009 påföra ränta på det kapital Salems kommun nedlagt 
för VA-abonnenternas räkning. Enligt lagen kan kommunen debitera 
faktisk ränta för enskilt lån till VA-verksamheten alternativt använda 
kommunens genomsnittliga upplåningsränta för långfristiga lån.  
 
I samband med fastställd balansräkning för VA-verksamheten 2007 
redovisades ett eget kapital på 9 461 tkr. Överskott skall enligt den nya 
lagen återföras under en treårsperiod. Beslut togs om att detta kapital 
successivt skulle återföras till VA-kollektivet under åren 2008-2011 i 
form av ett negativt resultat. Samtidigt togs beslut om att höja m3-priset 
motsvarande 2 kr/m3 år 2009 och 2010 för att år 2011 göra en höjning i 
nivå med kvarvarande eget kapital. År 2012 skall det vara balans mellan 
intäkter och kostnader. 
 
Då resultatet år 2009 prognostiseras till ca 1 mkr bättre än budget före-
slås att höjningen begränsas till 1,50 kr/m3 för år 2010. En höjning av 
m3-avgiften ger en ökad intäkt på 1,3 mkr. 
 
Nytt förslag på kostnader, fördelningen samt jämförelse med nuvarande 
avgifter redovisas i tjänsteskrivelse från miljö- och samhällsbyggnads-
förvaltningen 2009-10-19. Kommunstyrelsens tekniska utskott beslutade 
2009-11-02 enligt miljö- och samhällbyggnadsförvaltningens förslag. 
 

 

Beredande organs förslag 
 
Se kommunstyrelsens protokoll § 150/2009.  
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Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar att fastställa VA-taxan fr o m 2010-01-01 
enligt tjänsteskrivelse 2009-10-19. 
___  
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Avsägelse och fyllnadsval  
 
I ärendet föreligger Memorial 17. 
 
1 Följande avsägelse har inkommit: 
 
 Berith Grönqvist, S Södertörns brandförsvarsförbund, e 
    
 Kommunfullmäktige beslutar godkänna avsägelsen. 
 
2 Kommunfullmäktige beslutar förrätta följande fyllnadsval: 
 
 SÖDERTÖRNS BRANDFÖRSVARSFÖRBUND INTILL 2010 

ÅRS UTGÅNG 
 
 S  Lars Morberg 
   Rönningevägen 2A 
   144 61 Rönninge 
___ 
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Information om 12 december 2009 12 DECEMBER 2009 
 
Kommunstyrelsens ordförande Lennart Kalderén (M) redogör för hän-
delserna under demonstrationsdagen den 12 december. Krislednings-
nämndens protokoll, kommunstyrelsestabens rapport och POSOMs 
rapport delas ut, bilaga 21. 
 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige har tagit del av krisledningsnämndens protokoll, 
kommunstyrelsestabens rapport och POSOMs rapport. 
___  
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 


